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P R O T O K Ó Ł  

z  narady roboczej Sołtysów i Przewodniczących Komitetów  

Osiedlowych  w  dniu 19.11.2013 r.  

 

W naradzie uczestniczyli :  

- Pan Janusz Stąpór – Starosta Powiatu Kozienickiego 

- Pan Lech Wiśniewski – Prezes Towarzystwa Miłośników Ziemi Kozienickiej 

- Pan dr Stanisław Kowalski – autor „XXVII Zeszytu- reforma rolna w Powiecie 

Kozienickim w latach 1944-1948”  

- Pan Artur Szymański – odznaczony na dożynkach powiatowych „Zasłużony dla 

rolnictwa” 

- Pan Tomasz Śmietanka – Burmistrz Gminy Kozienice 

- Pani Małgorzata Bebelska – Z-ca Burmistrza ds. Społecznych 

- Pan Stanisław Siderski - Sekretarz Gminy 

- Pani Teresa Starzyńska – Dyrektor Wydziału GS 

- Pan Piotr Szafran – Dyrektor Wydziału Infrastruktury 

- Pani Aleksandra Popis – Wydz. Promocji, Kultury i Sportu  

- Pan Robert Wojcieszek – Prezes KGK 

- Przedstawiciele  KP Policji w Kozienicach 

- Sołtysi i Przewodniczący Komitetów Osiedlowych wg załączonej listy obecności 

 

Przybyłych na naradę  powitał  Sekretarz Gminy Pan Stanisław Siderski przedstawiając  

jednocześnie  program narady: 

1. Spotkanie z dr Stanisławem Kowalskim  autorem XXVII Zeszytu Ziemi Kozienickiej 

„Reforma rolna w powiecie Kozienickim w latach 1944-1948” .  

2. Konsultacja projektu budżetu na 2014 rok. 

3. Wolne wnioski. 

 

Zebrani otrzymali:  

1. Ofertę  Kancelarii Prawnej dot.  projektu powszechnego i bezpłatnego poradnictwa 

prawnego.  

2. Zarządzenie  Nr 359/2013 Burmistrza Gminy Kozienice z dnia 14 listopada 2013 roku 

w sprawie  przedłożenia projektu uchwały budżetowej dla Gminy Kozienice na 2014 

rok oraz projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kozienice na lata 2014-2026. 

3. Zeszyt XXVII – Reforma Rolna w Powiecie Kozienickim w latach 1944-1948  

„Ziemia Kozienicka” autorstwa dr Stanisława Kowalskiego wydany przez 

Towarzystwo Miłośników Ziemi Kozienickiej, Bibliotekę Publiczną Gminy Kozienice 

im. Ks. Franciszka Siarczyńskiego 

4. Publikację „Rozwój oświaty w Powiecie Kozienickim w latach 1918-1975 autorstwa 

dr Stanisława Kowalskiego wydaną przy współfinansowaniu Gminy Kozienice oraz 

Starostwa Powiatowego w Kozienicach  

5. Pismo poświęcone przedsiębiorczości  społecznej „ Jak robić biznes społeczny”. 

6. Broszurę informacyjną dot. projektu „ Innowacyjny system wsparcia rozwoju 

ekonomii społecznej na południowym Mazowszu”.  

Na początku spotkania dokonano uhonorowania trzech rolników zasłużonych dla 

rolnictwa . Są to : Pan Szymański Artur – obecny na naradzie , oraz Pan Nowak Mariusz i 

Pan Zielony Sylwester. Skromne upominki  wręczali: Pani V-ce Burmistrz Małgorzata 

Bebelska i Pan Starosta Janusz Stąpór.  

 Ad.1. Programu spotkania. 

Pan Lech Wiśniewski po przywitaniu się z zebranymi omówił w skrócie temat dot.  reformy 

rolnej w Powiecie Kozienickim opierając się na publikacji „Zeszyt XXVII- Reforma rolna w 

Powiecie Kozienickim w latach 1944-1948”. Ponadto nawiązując do wydanej w roku 2012 



 2 

przez Towarzystwo Miłośników Ziemi Kozienickiej Monografii Miasta i Regionu Kozienice 

1945-1990 autorstwa Sebastiana Piątkowskiego zasugerował , aby w najbliższym czasie 

zorganizować spotkanie na w/w temat.  

Następnie głos zabrał dr Stanisław Kowalski, który nawiązując do „Zeszytu XXVII - Reforma 

rolna w Powiecie Kozienickim w latach 1944-1948”  omówił szczegółowo : 

- położenie i środowisko przyrodnicze 

- osadnictwo  na terenie puszczy 

- przeszłość historyczną  

- Kozienice jako ośrodek administracyjno-gospodarczy 

Ponadto omówił reformę rolną i jej realizację na terenie powiatu w latach 1918-1039. 

Omawiając  reformę rolną w latach 1944-1948 szczególną uwagę zwrócił na : 

- zniszczenie powiatu w okresie wojny 

- podstawowe akty prawne regulujące reformę z 1944r 

- przebieg reformy rolnej w powiecie kozienickim w latach 1944-45 

- gospodarstwa poniemieckie i ich podział  

- gospodarkę ziemią i obiektami wyłączonymi z parcelacji  

Pani V-ce Burmistrz Małgorzata Bebelska  zabierając głos przedstawiła wydarzenia jakie w 

najbliższym czasie odbędą się w naszym mieście. Ponadto przedstawiła temat dot. 

 realizowanego od roku w Gminie Kozienice projektu dot. ekonomii społecznej i zakładania 

spółdzielni socjalnych. Projekt realizowany jest w partnerstwie z miastem Pionki, 

Szydłowcem oraz dwoma organizacjami pozarządowymi, przy współfinansowaniu ze 

środków Unii Europejskiej. W projekcie mogą wziąć udział osoby bezrobotne i 

niepełnosprawne, a także organizacje pozarządowe.  W Gminie podejmowane są inicjatywy 

zachęcające do tworzenia spółdzielni socjalnych przez osoby prawne i fizyczne. 

Następnie Pani Aleksandra Popis  przedstawiła warunki uczestnictwa w projekcie. 

Gmina Kozienice wspólnie z Gminą Szydłowiec Miastem Pionki oraz dwoma 

stowarzyszeniami – Fundacją Fundusz Współpracy oraz KRES,  realizuje projekt 

współfinansowany ze środków Unii Europejskiej, pn. „Innowacyjny system wsparcia rozwoju 

ekonomii społecznej na południowym Mazowszu”. 

 Projekt zakłada pomoc osobom bezrobotnym, niepełnosprawnym, osobom które ze względu 

na trudną przeszłość (karalność, alkoholizm, narkomania) nie mogą znaleźć zatrudnienia. 

Druga grupą, która może skorzystać z projektu to stowarzyszenia i organizacje pozarządowe. 

Formą pomocy jest umożliwienie tworzenia spółdzielni socjalnych. Spółdzielnia socjalna jest 

rodzajem przedsiębiorstwa, które może stworzyć ściśle określona grupa 5 osób lub 

podmiotów /spełniająca warunki wynikające z ustawy o spółdzielniach socjalnych/.                               

 Osoby, które uczestniczą w takim projekcie maja szansę, poza wsparciem doradczym, 

szkoleniowym, psychologicznym/ otrzymać także  dotację w wysokości 20 tys. zł./os.  

na rozwinięcie działalności oraz po 1 tyś. zł. miesięcznie (przez okres 1 roku) na koszty 

związane z funkcjonowaniem na rynku pracy (ZUS, US). Na rynku istnieje już wiele 

przykładów działających spółdzielni socjalnych. Są to często bardzo ciekawe inicjatywy. 

Zwróciła się z prośbą do sołtysów, którzy  najlepiej znają swoje środowisko. Jeśli 

znają osoby, które są  zainteresowane pracą w takiej spółdzielni, prosimy o przekazanie 

informacji o projekcie oraz danych kontaktowych osób, które na terenie Kozienic zajmują się 

projektem.  

Więcej informacji można uzyskać w Urzędzie Miejskim w Kozienicach pokój nr 113 

lub w Punkcie Informacyjno-Doradczym utworzonym przy ul. Radomskiej (dawna siedziba 

WKU).  

 

Ad.2 Programu spotkania 

Pan Burmistrz Tomasz Śmietanka omówił sprawy dot. budżetu na 2014 rok oraz udzielił 

obszernych informacji dot. budowy Centrum Kulturalno-Artystycznego a także budowy dróg. 

Nawiązał do ankiety jaką składali mieszkańcy naszych miejscowości w sprawie najbardziej 

potrzebnych inwestycji. Są nimi : budowy dróg,  ścieżek rowerowych,  budowy boisk . Pan 

Burmistrz stwierdził, że część tych zadań już została zrealizowana, część jest w trakcie 
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realizacji a jeszcze inne są zaplanowane do realizacji. Ponadto poinformował, że podatki na 

rok 2014 pozostały bez zmian.  

Pan Starosta zabierając głos omówił sprawy związane z budżetem Powiatu na 2014 rok . 

Zaznaczył, że największy nacisk będzie położony na budowę dróg ( budowa drogi : Kozienice 

– Holendry Piotrkowskie w kierunku mostu Nowa Wieś) a także budowy chodników tam 

gdzie one są bardzo potrzebne. Poinformował o planowanym remoncie Szpitala Powiatowego 

(m.in. wejście przed Szpitalem, rozbiórka starej kotłowni, budynki kuchni) oraz 

termomodernizacji  budynku SANEPID-u.  

Pan Starosta zaznaczył, że dobra współpraca pomiędzy Gminą Kozienice ma bardzo  

korzystny wpływ na rozwój naszego regionu.  

W związku z tym, że sołtysi i przewodniczący komitetów osiedlowych otrzymali projekt 

budżetu na 2014 rok Pan Sekretarz poprosił, aby po jego przeanalizowaniu zgłaszali swoje 

uwagi celem naniesienia poprawek.  

Ad. 3 Programu spotkania - wolne wnioski. 

1.Pan Józef Cytryniak – Komitet Osiedlowy Nr 1. 

- proszę o uwzględnienie w pt „ przebudowa ul. Jana Pawła II wraz z infrastrukturą również 

sieci ciepłowniczej niskich i wysokich parametrów” 

- czy będzie wykonany chodnik przy ul. Broniewskiego w tym roku – 2013r? 

- czy nasze szkoły należą do „ sieci szkół odkrycia talentów” – które ?  

2. Pan Edmund Kordas- Ruda 

- remont drogi gminnej w Rudzie 

-dopilnować, aby dzieci  i młodzież korzystały z boisk „Orliki” w ciągu dnia a dorośli 

wieczorem kiedy nie ma już dzieci. 

3. Pani Małgorzata Seroka – Śmietanki  

- naprawa drogi powiatowej od nr 1 do nr 40 

- ustawić kosz na śmieci na przystanku Śmietanki - Janów 

4. Pani Hanna Koziarska – Holendry Kozienickiej  

- nawieźć szlaki od posesji nr 3  do nr 4 w Holendrach Kozienickich  

5.Pan Pan Grzegorz Kurek – Aleksandrówka 

- zlikwidować - odwodnić zatokę autobusową w ul. Królewskiej 

- dalsza realizacja budowy chodnika w ul. Piastowskiej 

- remont tłuczniem ul. Głównej (od  wiaduktu do ul. Złotej) 

- przebudowa ul. Familijnej 

7. Pani Joanna Tasak – Holendry Kuźmińskie 

- nawieźć  3 wywrotki tłucznia  na drogę w Holendrach  

8. Pani Janina Golik- Świerże Górne 

- remont chodnika do elektrowni 

- zwróciła się z prośbą do przedstawicieli Policji o interwencję – motocykliści jeżdżą szybko i 

niszczą drogę  

9. Pan Ryszard Wolszczak – Wójtostwo 

- remont drogi od ul. Zielonej – uzupełnić  braki w kierunku posesji nr 32 

Na zadane pytania i wnioski odpowiedzi udzielali: 

1. Pan Tomasz Śmietanka – Burmistrz Gminy Kozienice omówił sprawy budżetu na 

2014 rok w tym planowane zadania inwestycyjne ( drogi, ścieżki rowerowe , boiska 

szkolne) 

2. Pan Janusz Stąpór – Starosta Powiatu Kozienickiego m.in.omówił sprawy związane z : 

      - budżetem na budowy dróg i chodników w 2014r Starostwa Powiatowego 

      - z remontem  Szpitala Powiatowego 

      -  termomodernizacją budynku SANEPID-u 

      - wykorzystaniem boisk „Orlik” należące do Starostwa 

3. Pan Stanisław Siderski – Sekretarz Gminy zabierając głos  omówił sprawy dotyczące: 

projektu budżetu na 2014r. Szczególną uwagę zwrócił na fundusz sołecki na 2014r.  

4. Pan Piotr Szafran Dyrektor Wydz. Infrastruktury udzielał odpowiedzi w sprawach dot. 

remontów dróg gminnych, osiedlowych i remontów chodników w mieście.  
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5.  Pan Robert Boryczka Dyrektor Wydziału Edukacji omówił temat dot. wykorzystania i 

dostępu dzieci i młodzieży do boisk „Orliki” Gminy Kozienice. 

 

 

     Na zakończenie narady Pan Sekretarz  podziękował zebranym  za przybycie 

informując także, że wnioski zostaną przekazane merytorycznym dyrektorom, którzy   

oszacują możliwości realizacji bądź przekażą właściwym adresatom. 

 

 

                                                                                   Na tym protokół zakończono . 

 

Protokołowała: 

 

Celina Krakowska  

 


